
PROTOKÓŁ NR XXXIII/09
z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

31 sierpnia 2009 roku
o godz.13:00 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=====================================================
W sesji uczestniczyli:
• Radni Rady Miejskiej w Bojanowie (nieobecni radni: Lorek Zuzanna, Skupin Krzysztof, 

Piotr Nadzieja, Krzysztof Przewłocki),
• Burmistrz, Zastępca Burmistrza, Skarbnik, radca prawny, kierownicy referatów i zakładów 

budżetowych  oraz placówek oświatowych,
• Radni Rady Powiatu Rawickiego,
• sołtysi wsi ( nieobecni sołtysi Talarowski Stanisław, Tymniuk Leszek, Compa Mirosław, 

Biernat Andrzej, 
• Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1, Osiedla Nr 2 
• Przedstawiciel prasy lokalnej „Życie Rawicza pani  Agnieszka Pospiech,

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie – Stanisław Tomiczak.

Do pkt. 1 Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  XXXIII  sesji  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  dokonał  jej  przewodniczący 
Stanisław  Tomiczak  .  Powitał  wszystkich  uczestników  sesji,  po  czym  stwierdził,  ze  na 
piętnastoosobowy ustawowy skład  Rady,  w sesji  uczestniczy  11  radnych,  jest  zatem ona 
władna obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Burmistrz zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej lokalu użytkowego nr 5 położonego 
w Golinie Wielkiej  106,(jest to budynek po byłej  poczcie).Za wnioskiem pana Burmistrza 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 11 „za”.

Do pkt. 2 Przedstawienie porządku obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej :

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XXXIII  sesji.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIII/09 z sesji odbytej w dniu 29 czerwca 2009 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja  przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w 

okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
7. Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2009 roku.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
2. wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  formie  bezprzetargowej  lokalu  mieszkalnego 

położonego w Giżynie nr 7 i udzielenia bonifikaty przy jego sprzedaży na rzecz 
najemcy.

3. zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej z przyłączami we wsi Zaborowice i Czechnów – II etap”.



4 zmian budżetu gminy Bojanowo na 2009 rok,
5 wyrażenia zgody na sprzedaż w formie przetargowej lokalu użytkowego nr 5 

położonego w Golinie Wielkiej 106,
9. Odpowiedzi na zapytania radnych.
10. Wolne głosy i wnioski.
11. Zakończenie.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokołu Nr XXXII/09 z sesji odbytej w dniu 29 czerwca 2009 roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji odbytej w dniu 29 czerwca 2009 roku nie 
wniesiono uwag pisemnych i ustnych,  powyższy protokół przyjęto bez odczytywania – 11 
głosów „za”.

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

Radny  Jarosław  Bartkowiak  –  poruszył  sprawę  prac   związanych  z  inwestycją 
dotyczącą kanalizacji na ulicy Żwirki i Wigury,

- kiedy zostanie przeprowadzona zmiana organizacji ruchu na terenie Bojanowa,
Radny Jan Kubis – prosił o wyjaśnienie kwestii zawartej w sprawozdaniu finansowym 

Domu Kultury w Bojanowie, na jaki cel została wydatkowana kwota 5.224,- zł wyodrębniona 
w sprawozdaniu oraz kwota 1.623,04 zł – zakup materiałów i wyposażenia.

Radny  Maciej  Jagodziński  –  zapytał  o  wnioski  w  sprawie  umorzenia  podatku  w 
związku z wichurą, która przeszła przez Bojanowo w dniu 23 lipca 2009 roku.

Radny powiatowy Wiesław Ceglarek – zadał pytania  
-dotyczące wydzierżawienia lokalu po byłej aptece na ulicy Dworcowej,
- sprawy związanej z browarem w Bojanowie i ewentualnym odzyskaniem należności,
- ilości podań o mieszkania komunalne,
- podań o przyjęcie do pensjonatu dla osób starszych,

Radny Jan Mardas zapytał o
- podwyżki płac dla pracowników administracji,
-  czy  gmina  Bojanowo  jest  przygotowana  na  ewentualna  pandemię  związaną  ze 

świńską grypą,
-  czy  Szkoła  Podstawowa  w  Golinie  Wielkiej  jest  przygotowana  na  przyjęcie 

niepełnosprawnego dziecka,
-  czy  energetyka  zakończyła  prace  związane  ze  szkodami  powstałymi  wskutek 

wichury.

Do pkt. 5 Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady przedstawił informację o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Pytań do 
przedstawionego  materiału nie było.

Do pkt. 6 Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym
i o wydanych zarządzeniach

Burmistrz  poinformował,  o  pracy  i  reprezentacji  w  okresie  międzysesyjnym  – 
załącznik nr 3 do protokołu. 



Od ostatniej sesji rady Miejskiej zostały wydane następujące zarządzenia:
Zarządzenie Nr 197/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 2 lipca 2009 roku w sprawie powołania 
Komisji przetargowej na dzierżawę lokalu użytkowego położonego w Sowinach nr 20,
Zarządzenie Nr 198/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 20 lipca 2009 roku w sprawie ustalenia 
stawek opłat za odbieranie odpadów komunalnych,
Zarządzenie Nr 199/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 24 lipca 2009 roku w sprawie powołania 
komisji do szacowania strat powstałych wskutek nawałnicy, która przeszła w dniu 23 lipca 
2009 roku roku,
Zarządzenie Nr 200/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 4 sierpnia 2009 w sprawie powołania 
komisji  przetargowej  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w Bojanowie 
oznaczonej jako działka ew. nr 800,
Zarządzenie  Nr  201/09  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  4  sierpnia  2009  roku  w  sprawie 
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych w Bojanowie 
oznaczonych jako działki ew. nr 806 i 807/1
Zarządzenie  Nr  202/09  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  4  sierpnia  2009  roku  w  sprawie 
powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych położonych 
w Czechnowie oznaczonych jako działki ew. nr 182 i 183/09,
Zarządzenie  Nr  203/  09  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  4  sierpnia  2009  roku  w  sprawie 
powołania komisji  przetargowej na dzierżawę nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w 
Bojanowie oznaczonej jako działka ew. nr 225/1,
Zarządzenie  Nr  204/09  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  13  sierpnia  2009  roku  w  sprawie 
powołania Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego ubiegającego się o awans 
na stopień nauczyciela mianowanego,
Zarządzenie  Nr  205/09  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  13  sierpnia  2009  roku  w  sprawie 
powołania Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego ubiegającego się o awans 
na stopień nauczyciela mianowanego,
Zarządzenie  Nr  206/09  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  13  sierpnia  2009  roku  w  sprawie 
powołania Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego ubiegającego się o awans 
na stopień nauczyciela mianowanego,
Zarządzenie  Nr  207/09  Burmistrza  Bojanowa  z  dnia  14  sierpnia  2009  roku  w  sprawie 
przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz przebiegu wykonania 
planów finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2009 roku,
Zarządzenie  Nr  208/09  Burmistrz  Bojanowa  z  dnia  21  sierpnia  2009  roku  w  sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  na  dzierżawę  części  nieruchomości  niezabudowanej 
położonej  w Golinie Wielkiej oznaczonej jako działka ew. nr 94/3,

Do pkt. 7 Informacja o realizacji budżetu za I półrocze 2009 roku..

Budżet gminy Bojanowo za I półrocze 2009 roku został szczegółowo wyjaśniony i 
omówiony  na posiedzeniu wspólnym komisji stałych w 21 sierpnia br. Pan Józef Zuter – 
Burmistrz oraz pani Mirosława Zamelska bardzo szczegółowo wyjaśniali i  odpowiadali  na 
wszelkie pytania związane z realizacją budżetu gminy Bojanowo za I półrocze 2009 roku 
uwzględniając  wszelkie działy i paragrafy.
Przewodniczący  Komisji  stałych  Rady  Miejskiej  –  pan  Jarosław  Bartkowiak  –  Komisja 
Budżetowa , pan Franciszek Wieremiejko – Komisja Oświaty oraz pan Zbigniew Jarmuż – 
Komisja Rewizyjna, wyrazili opinie pozytywne wypracowane na posiedzeniu swoich komisji. 
Przewodniczący obrad otworzył dyskusję, jednakże w powyższej kwestii nie zostało zadane 
żadne pytanie związane z tym tematem.
Kserokopia  Zarządzenia Nr 207/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 14 sierpnia 2009 roku w 
sprawie  przedstawienia  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  oraz  przebiegu 



wykonania planów finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2009 roku stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
1/ wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.

Powyższa uchwała została szczegółowo omówiona na posiedzeniach komisji stałych. 
Przewodniczący komisji wyrazili opinię pozytywną i nie wnieśli uwag do przedstawionego 
materiału.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 11 „za” ( nieobecni radni 
Krzysztof Przewłocki, Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin, Zuzanna Lorek).
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
2/ wyrażenia zgody na zbycie w formie bezprzetargowej lokalu mieszkalnego położonego 
w Giżynie nr 7 i udzielenia bonifikaty przy jego sprzedaży na rzecz najemcy

Powyższa uchwała została szczegółowo omówiona na posiedzeniach komisji stałych. 
Przewodniczący komisji wyrazili opinię pozytywną i nie wnieśli uwag do przedstawionego 
materiału.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 11 „za” ( nieobecni radni 
Krzysztof Przewłocki, Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin, Zuzanna Lorek).
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
3.zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej  w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  „Budowa  sieci  kanalizacji  sanitarnej  z 
przyłączami we wsi Zaborowice i Czechnów – II etap”.

Powyższa uchwała została szczegółowo omówiona na posiedzeniach komisji stałych. 
Przewodniczący komisji wyrazili opinię pozytywną i nie wnieśli uwag do przedstawionego 
materiału.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 11 „za” ( nieobecni radni 
Krzysztof Przewłocki, Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin, Zuzanna Lorek).
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
4. zmian budżetu gminy Bojanowo na 2009 rok,

Powyższa uchwała została szczegółowo omówiona na posiedzeniach komisji stałych. 
Przewodniczący komisji wyrazili opinię pozytywną i nie wnieśli uwag do przedstawionego 
materiału.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 11 „za” ( nieobecni radni 
Krzysztof Przewłocki, Piotr Nadzieja, Krzysztof Skupin, Zuzanna Lorek).
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Do pkt. 8 podjęcie uchwał w sprawie:
5.wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  lokalu  użytkowego  nr  5 
położonego w Golinie Wielkiej 106,

W związku z tym, iż powyższa uchwała została dodana do porządku obrad Burmistrz 
uzasadnił jej wprowadzenie.



Biorąc  pod  uwagę  art.  37  ust.  1  ustawy  z  dnia  21  sierpnia  1997  roku  o  gospodarce 
nieruchomościami  jako  zasadę  przyjęto,  że  nieruchomości  stanowiące   własność  Skarbu 
Państwa  oraz własność jednostek samorządu terytorialnego lub ich związków są sprzedawane 
i oddawane w użytkowanie wieczyste w drodze przetargu.
W związku  z  powyższym  do projektu  powyższej  uchwały  pytań  nie  było.  Za  podjęciem 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 11 „za” ( nieobecni radni Krzysztof Przewłocki, Piotr 
Nadzieja, Krzysztof Skupin, Zuzanna Lorek).
Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Do pkt. 9 Odpowiedzi na zapytania radnych.

Radnemu  Bartkowiakowi  Burmistrz  odpowiedział,  iż  na  ulicy  Żwirki  i  Wigury 
występuje  problem,  ponieważ w jednym z budynków nie  ma  możliwości  podłączenia  do 
kanalizacji sanitarnej, natomiast przyłączenie do kanalizacji  w miejscowości Gołaszyn jest 
zbyt kosztowne, jednakże pozostałe budynki zostaną podłączone.

Radny Jan Kubis został poinformowany, iż sprawy związane z realizacją budżetu za 
I półrocze 2009 roku zostały szczegółowo wyjaśnione na posiedzeniach komisji stałych i 
a kwota wyszczególniona w sprawozdaniu finansowym Domu Kultury została przeznaczona 
na zakup słodyczy na imprezy dla dzieci organizowane w okresie letnim przez wymienioną 
instytucję, natomiast kwota 1.623,04 zł została wykorzystana przy pracach remontowych w 
sali kina i Domu Kultury.

Radnemu Maciejowi Jagodzińskiemu Burmistrz odpowiedział, iż wnioski o umorzenie 
podatku  od  osób,  które  zostały  poszkodowane  podczas  lipcowej  nawałnicy,  zostaną 
szczegółowo rozpatrzone.

Radnemu powiatowemu Wiesławowi Ceglarkowi Burmistrz wyjaśnił, iż lokal po byłej 
aptece przy ulicy Dworcowej nie został jeszcze oficjalnie przekazany, w związku
z  powyższym  w  obecnej  chwili  nie  możemy  podjąć  stosownych  kroków  związanych  z 
ogłoszeniem przetargu na jego dzierżawę.

Sprawą kontrowersyjną  jest  kwestia  związana  z  browarem w Bojanowie.  Budynek 
niszczeje, a  wszelkie próby kontaktu z właścicielem nie dają rezultatu. 
Urząd  podjął  wszelkie  możliwe  kroki  dotyczące  ściągnięcia  należności  od  właściciela 
browaru,  jednakże  nie  daje  to  oczekiwanych  efektów.  W obecnej  chwili  sprawa  została 
przekazana do Sądu.

W sprawie przydziału mieszkań komunalnych w Bojanowie, w momencie zwolnienia 
się  lokalu  będącego  w  administrowaniu  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej,  Komisja  Mieszkaniowa analizuje  wszystkie  wnioski  i  osobom najbardziej 
potrzebującym zostaje przydzielone przedmiotowe lokum.

Rademu Janowi Mardasowi Burmistrz wyjaśnił, 
- iż podwyżki do pracowników administracji zostały wypłacone w kwocie 5% i w tym 

roku  nie  przewidujemy  dodatkowego  wzrostu  płac.  Sytuacja  finansowa   nie  pozwala  na 
dodatkowy wzrost pensji.

- w sprawie dziecka niepełnosprawnego, które od 1 września br. zostanie przyjęte 
w poczet uczniów klas pierwszych (dziecko porusza się na wózku inwalidzkim) załatwienie 
tego problemu nie jest niemożliwe, jednakże w chwili obecnej nie dysponujemy odpowiednią 
kwotą na powyższą  inwestycję  związaną  z likwidacją  barier  architektonicznych  w Szkole 
Podstawowej w Golinie Wielkiej. W tej sprawie Burmistrz na ostatniej sesji Rady podsunął 
rozwiązanie,  które  pozwoliłoby  załatwić  problem  likwidacji  barier  architektonicznych  w 
Szkole  Podstawowej  w  Golinie  Wielkiej.  Rozwiązaniem  byłby  schodołaz,  którego  koszt 
wynosi około 30.000,- zł. Z wnioskiem o zwiększenie środków z budżetu gminy powinien 



wystąpić dyrektor placówki. Niestety, w związku ze sprawami służbowymi nie był obecny na 
sesji, i nie mógł się ustosunkować do wypowiedzi Burmistrz Zutera. Radny pan Jan Mardas 
zaznaczył,  iż  gmina  Bojanowo  nie  jest  przychylna  osobom  niepełnosprawnym,  który 
twierdził, że najlepszym rozwiązaniem byłby montaż windy. Burmistrz odpowiedział, iż koszt 
takiego urządzenia może wynosić nawet 120.000,- zł, a na dofinansowanie ze strony 
PFRON-u lub Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Rawiczu nie możemy liczyć. To 
dyrektor  –  zdaniem  Burmistrza  Zutera  powinien  rozwiązywać  newralgiczne  sprawy 
prowadzonej przez siebie placówki.
Burmistrz  Zuter  czeka  na  dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w  Golinie  Wielkiej  celem 
wymienienia doświadczeń i znalezienia jak najbardziej optymalnego rozwiązania w tej jakże 
kontrowersyjnej sprawie.

-  kwestia  pandemii  wirusa  „świńskiej  grypy”  –  Burmistrz  wyjaśnił,  iż  nie 
otrzymaliśmy  niepokojących  sygnałów  o  masowych  zachorowaniach,  w  związku  z 
powyższym temat ten nie wymaga głębszej analizy,

- Burmistrz Zuter wyjaśnił, iż energetyka w miarę możliwości, dysponując wszelkim 
niezbędnym  sprzętem,  w krótkim  terminie  pousuwała  szkody powstałe  wskutek  lipcowej 
nawałnicy.  Otrzymaliśmy  również  zgodę  konserwatora  przyrody  na  usunięcie  drzew 
zniszczonych podczas burzy, pousuwane zostały również gałęzie zagrażające bezpieczeństwu 
przechodniów.

Do pkt. 10 Wolne głosy i wnioski.

Jako pierwszy zabrał głos radny Rady Powiatu Rawickiego pan Wiesław Ceglarek, 
który zarzucił służbom odpowiedzialnym za udzielanie informacji w sytuacjach kryzysowych, 
za brak ostrzeżenia o kierunku i prędkości przemieszczania się nawałnicy.  Radny Ceglarek 
wyraził podziękowanie wszystkim osobom, strażakom, pracownikom Urzędu Miejskiego w 
Bojanowie za zaangażowanie i wzajemną pomoc podczas likwidowania skutków kataklizmu.

Radny Ceglarek poinformował również o spotkaniu z Anitą Włodarczyk, mieszkanką 
Rawicza, która podczas Mistrzostw Świata w Lekkiej Atletyce w Berlinie, 22 sierpnia br. w 
rzucie młotem zdobyła złoty medal.

Radny Rady Powiatu Rawickiego,  dyrektor  Gimnazjum w Bojanowie pan Ireneusz 
Młynek zapytał o możliwość przycięcia gałęzi na drzewach na ulicy Lipowej i Dworcowej. 
Burmistrz  wyjaśnił,  iż  w  powyższej  sprawie  podejmiemy  stosowne  kroki,  i  w  miarę 
posiadanych środków dokonamy kosmetyki drzew na ulicach Bojanowa.

Przedstawiciel Izby Rolniczej pan Łucjan Wojciechowski zapytał o kwestię związaną 
z zainstalowaniem sygnalizacji świetlnej przy markecie Dino w Gołaszynie.
Odpowiadając  panu  Wojciechowskiemu  Burmistrz  wyjaśnił,  że  budowa  obwodnicy 
Bojanowa przyczyni się do znacznego spadku natężenia ruchu na drodze krajowej nr 5, 
w związku z powyższym montaż sygnalizacji świetlnej jest niezasadny. 

Do pkt. 11 Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem przewidzianego porządku obrad Przewodniczący Rady 
Miejskiej pan Stanisław Tomiczak dziękując wszystkim za przybycie zamknął XXXIII sesję.

Protokólant: Przewodniczący Rady
Beata Sikora (-) Stanisław Tomiczak
inspektor
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